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Spørgsmål: 
Vil udenrigsministeren forklare sin holdning til for det første, hvorfor vi som 
grønlandske folketingsmedlemmer og ordførere i sager om Grønland ikke bliver 
fuldt inddraget – som minimum på lige fod med vores danske ordførerkollegaer – i 
møder med grønlandsrelevante anliggender på dagsordenen, samt for det andet, 
hvordan ministeren mener, at vi som folkevalgte i Grønland kan varetage vores 
opgaver i det danske parlament optimalt, hvis ikke vi på lige fod med vores danske 
ordførerkollegaer indgår i regeringens arbejde med grønlandsrelevante sager? 
 
Svar: 
Det er for mig helt afgørende, at de grønlandske folketingsmedlemmer er fuldt 
inddraget i Folketingets arbejde – det gælder ikke mindst i de sager, som har direkte 
betydning for Grønland og det grønlandske samfund. Dette er selvsagt en 
forudsætning for, at de kan varetage deres opgaver på bedst mulig vis i Folketinget.  
 
Det ligger mig derfor også meget på sinde at sikre, at de grønlandske medlemmer 
nyder samme inddragelse som deres danske ordførerkollegaer, herunder eksempelvis 
i sagen om den nye servicekontrakt på Thulebasen. Foruden min koordination og 
dialog med naalakkersuisoq for erhverv, arbejdsmarked, handel og 
udenrigsanliggender, Vittus Qujaukitsoq, vil jeg derfor også sikre en tæt inddragelse 
af alle Folketingets ordførere i denne sag. 
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